
Protokół z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Suchy Las 

z dnia 22.03.2023 roku. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Powitanie przybyłych na posiedzenie Komisji.  

3. Stwierdzenie ważności posiedzenia Komisji. 

4. Zatwierdzenie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji. 

6. Sprawozdania z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Suchym Lesie. 

7. Sprawy bieżące. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

Ad. 1 – 4. 

Przewodnicząca J. Radzięda otworzyła posiedzenie Komisji, powitała członków Komisji, gości oraz 

stwierdziła prawomocność posiedzenia na podstawie listy obecności. Porządek posiedzenia został 

zatwierdzony jednomyślnie.  

 

Ad. 5.  

Protokół z dnia 25.01.2023 roku został przyjęty jednomyślnie.  

Protokół z dnia 22.02.2023 roku został przyjęty jednomyślnie. 

Ad. 6. 

Z-ca dyrektora OPS K. Dzioch przedstawiła członkom komisji treść sprawozdania z działalności Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Suchym Lesie za rok 2022 w zakresie: 

• wykorzystania  środków z budżetu wojewody na realizację zadań zleconych w ramach ustawy z 

dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na 

terytorium tego państwa, 

• wykorzystania środków z budżetu wojewody na realizację wypłaty dodatku węglowego, 

• wykorzystania środków z budżetu wojewody na realizację wypłaty dodatku dla gospodarstw 

domowych (pelet, biomasa, drewno kawałkowe, gaz LPG, kocioł olejowy), 

• wykorzystania środków z budżetu wojewody na realizację wypłaty dodatku osłonowego, 

• wykorzystania środków z budżetu wojewody na realizację zadań zleconych w ramach świadczeń 

rodzinnych i funduszu alimentacyjnego, 

• wykorzystania środków finansowych na realizację zadań własnych, 

• wykorzystania środków finansowych na realizację zadań ustawowych, 

• realizacji Programu „Posiłek w szkole i w domu”, 

• realizacji rządowego programu „Korpus Wsparcia Seniorów”, 

• działalności aktywizującej i integrującej społeczność lokalną. 

 

OPS K. Dzioch omówiła również następujące sprawozdania za rok 2022: 

• sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Suchy Las, 



• sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024 w gminie 

Suchy Las, 

• sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie  oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2022-2026 za rok 2022, 

• sprawozdanie z realizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych na lata 

2017-2025 za 2022 rok. 

 

Radny R. Rozwadowski podziękował za profesjonalne przygotowanie sprawozdań i zapytał, nawiązując 

do tego, że obecnie jest 160 rodzin będących pod stałą opieką finansową Ośrodka, czy rodziny wiedzą, 

że mogą się zwrócić o taką pomoc? OPS K. Dzioch odpowiedziała, że w związku z istniejącą sytuacją 

związaną z ubożeniem społeczeństwa, to w tej chwili osób, które pytają o kryteria udzielania pomocy 

jest więcej i przedstawiła radnym kryteria przyznawania ww. pomocy oraz wyraźnie zaznaczyła, że 

świadczenia z pomocy społecznej mają stanowić wsparcie, a nie być źródłem utrzymania. Ośrodek ma 

świadomość tego, że kryteria dochodowe w ogóle w tej chwili nie przystają do rzeczywistości 

finansowej rodzin i będą musiały być one zmienione, ale nie może też być tak, że te świadczenia 

uzależnią osoby od pomocy Ośrodka.  

Radny Z. Hącia podziękował za sprawozdania i za cały trud pracowników OPS włożony w ostatnim 

ciężkim okresie i zaznaczył, że gmina może być dumna z tak funkcjonującego Ośrodka. Radny zapytał, 

czy OPS ma wpływ na rodziny zastępcze i czy jakiś sposób im pomaga? OPS K. Dzioch odpowiedziała, 

że jeśli chodzi o rodziny zastępcze, to w ramach ustawy o pieczy zastępczej zadania są podzielone. 

Bezpośrednia piecza i pomoc finansowa udzielana rodzinom zastępczym powierzona jest 

Powiatowemu Centrum Pomocy Rodzinie. PCPR nie zawsze informuje OPS, że dana rodzina z terenu 

gminy pełni rolę rodziny zastępczej. Zadaniem OPS wynikającym z ustawy o pieczy zastępczej jest praca 

z rodzicami biologicznymi, aby według zamysłu ustawodawcy dziecko jak najszybciej wróciło z pieczy 

zastępczej do rodzica biologicznego. OPS K. Dzioch zaznaczyła, że gmina pokrywa koszty pobytu dziecka 

w rodzinie zastępczej i dodała, że rodzina zastępcza objęta jest pomocą koordynatora z PCPR.  

Przewodnicząca J. Radzięda zapytała o kwestie kadrowe. OPS K. Dzioch odpowiedziała, że sytuacja jest 

opanowana. Ośrodek borykał się z pewnymi problemami kadrowymi, ale wszystko idzie w dobrym 

kierunku, a kryzys kadrowy został zażegnany.  

Na pytanie przewodniczącej o szczególne potrzeby Ośrodka K. Dzioch odpowiedziała, że na ten 

moment nie ma takich, a z bieżącymi potrzebami Ośrodek na obecną chwilę sobie radzi. Na razie nie 

ma żadnych problemów, które wymagałyby interwencji radnych.  

OPS K. Dzioch poinformowała radnych, że wszystkie sprawozdania będą stanowiły załącznik do 

ogólnego sprawozdania z działalności i z realizacji programów OPS przedstawionego na najbliższej sesji 

rady gminy. W roku 2023 zakończył się też audyt wewnętrzny dotyczący polityki senioralnej 

realizowanej przez Ośrodek. Audyt dotyczył szeroko rozumianej pomocy osobom starszym w latach 

2017 - 2019. Pani audytor w zaleceniach wskazała, aby sprawozdanie z tej działalności było corocznie 

przyjmowane przez radę gminy w formie uchwały. Kierownictwo Ośrodka nie do końca zgodziło się w 

tym zaleceniem, ponieważ żaden przepis prawa nie mówi o przyjmowaniu tego typu sprawozdań w 

formie uchwały. Ostatecznie, po zaopiniowaniu przez radcę prawnego, postanowiono nie przyjmować 

tego sprawozdania w formie uchwały, pojawi się natomiast punkt w obradach sesji dotyczący 

przedstawienia sprawozdania na komisji.  



Ad. 7 – 9. 

Radny G. Słowiński poinformował członków komisji, że w Złotnikach powstaje filia Klubu Seniora 

Dębowy Liść. Zgodnie z ustaleniami ze spotkania z wójtem i OPS S. Malendowską 06.03.2023 roku, w 

obecności 28 członków tego Klubu (na liście jest ponad 50 osób), wymienieni zadeklarowali, że w 

najbliższej zmianie budżetu pojawi się kwota 60 tys. zł na rozpoczęcie prac w kwietniu celem 

uruchomienia Klubu. Radny napisał oficjalny mail do skarbnik M. Wojtaszewskiej z prośbą o 

uwzględnienie ww. kwoty w projekcie zmiany budżetu. 

Na tym posiedzenie zakończono. 

Protokółowała:         Przewodnicząca: 

Justyna Krawczyk        Joanna Radzięda 


